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PROTOKOŁ Nr 26/2008 
Z POSIEDZENIA KOMISJI WSPÓLNYCH 

RADY GMINY 
z dnia 30 czerwca 2008 roku 

 
 

W posiedzeniu uczestniczyli: 
a/ czterech członków Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki ( nieobecny  
    M. Mnich ) 
b/ trzech członków Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego    
     (nieobecni: A. Łomża, M. Szumski) 
c/ czterech członków Komisji Rewizyjnej  
d/ Marian Adamowicz – Przewodniczący Rady Gminy 
e/Eugeniusz Dańczak - Wójt Gminy 
f/  Iwona Wójcik – Sekretarz Gminy 
g/ Krystyna Szustak – Kierownik OPS 
 
Porządek posiedzenia: 
   

1. opiniowanie projektów uchwał, 
 

 
Posiedzenie komisji otworzył i mu przewodniczył  Zastępca Przewodniczącego 

Rady Krzysztof Olech.   Przywitał wszystkich obecnych na posiedzeniu. Przedstawił 
porządek obrad. Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego porządku. 
 
a/ 
 Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008 rok.  
/ załącznik Nr 1 do protokołu/. 
Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy, który poinformował, że zwiększa się 
plan dochodów budżetowych o kwotę 666 tys. zł. Zmiana podyktowana jest tym, że 
wchodzimy w realizację programu „Orlik 2012” i na ten cel otrzymamy dotacje  
z Urzędu Marszałkowskiego w  wysokości 333 tys. oraz 333 tys. ze Skarbu Państwa. 
Umowa z Marszałkiem Województwa jest już podpisana a z informacji które posiada 
Wojewoda także szykuje już umowy do podpisu. Obecnie szykowane są dokumenty 
do przetargu. Powyższa kwota także zwiększa plan wydatków budżetowych na 2008 
rok   Zostaje ona ujęta na wykonanie zadań związanych z realizacja programu „Orlik 
2012”. Po stronie wydatków ujęto także kwotę 20 tys. zł z przeznaczeniem na remont 
dróg. Powyższa kwota pochodzi ze zdjęcia 20 tys. przeznaczonych na realizację 
zadania polegającego na budowie ciągów pieszo jezdnych na ulicach: Młyńska, 
Jagiełły i Sportowa. Na realizacje tego zadania było przeznaczone 310 tys. wpłynęła 
oferta nas 278 tys. Nadwyżkę  pozostawiamy na realizacje innych zadań 
remontowych na drogach. Pod te zmiany dokonano aktualizacji Wykazu Zadań 
Inwestycyjnych do realizacji w 2008 roku. Ponadto poinformował, ze dokonano 
aktualizacji kosztorysu budowy ciągów pieszo-jezdnych na osiedlu Zajęcza. Nastąpił 
wzrost wartości kosztorysowej o 82 tys. zł. Powyższa zmiana nie ma wpływu na 
zmiany w budżecie w roku bieżącym. Ta kwota zostanie wkomponowana w budżet 
na 2009 rok. 
Zastępca Przewodniczącego Krzysztof Olech otworzył dyskusje nad projektem 
uchwały.  
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Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Zastępca Przewodniczącego K. Olech zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. /12 za/.    
 
b/ 
 Projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Dębnica Kaszubska do 
realizacji projektu systemowego w ramach Europejskiego Funduszu 
Społecznego Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007 – 2013 /załącznik Nr 
2 do protokołu/. 
 
Projekt uchwały przedstawiła Krystyna Szustak – kierownik Ośrodka Pomocy 
Społecznej. Poinformowała, że wniosek w tym temacie został złożony w marcu 
bieżącego roku. Wójt udzielił pełnomocnictwa w zakresie złożenia wniosku. Środki 
na wkład własny w realizacje programu są zabezpieczone w ramach budżetu na 
realizacje zadań bieżących ośrodka. W ramach tego programu wybrano grupę 15 
osób długotrwale bezrobotnych, korzystających z pomocy ośrodka. Z tego programu 
na 1 bezrobotnego na aktywacje zawodową można przeznaczyć do 5 tys. zł.  
W ramach przyznanych środków będzie zatrudniona osoba, która będzie 
koordynatorem zadania. Jednocześnie nadmieniła, że do 31.12.2010 r. zgodnie  
z wymogami Unii w ośrodku będzie musiała być zatrudniony jeden pracownik, gdyż  
w innym przypadku nie będą mogli ubiegać się o środki z zewnątrz.  
Zastępca Przewodniczącego K. Olech otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem na realizację jakich konkretnych zadań te 
środki mogą być wykorzystane. 
K. Szustak zapoznała dokładnie z zadaniami do realizacji w ramach tego programu, 
a wynikające z projektu. 
Radny P. Pałubicki podkreślił, że nie podoba mu się zatrudnienie dodatkowego 
pracownika. Uważa, że jest to niecelowe. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem ile rodzin korzysta  
z pomocy Ośrodka. 
K. Szustak poinformowała, że z pomocy ośrodka korzysta około 1 tys. rodzin rocznie, 
w zależności od potrzeb. Zatrudnienie dodatkowego pracownika na pewno nie 
spowoduje odciążenia zatrudnionych osób.  
Radny P. Pałubicki stwierdził, że w terenie jest opinia, że w OPS pracuje za dużo 
osób.  
K. Szustak zauważyła, że w OPS zatrudnionych jest ogółem 9 osób. Realizują 
zadania z zakresu pomocy społecznej, świadczeń rodzinnych, zaliczek 
alimentacyjnych. Zaliczki alimentacyjny miały być zastąpione Funduszem 
alimentacyjnym i miało być to zadanie realizowane w Urzędzie Gminy, obecnie znów 
rozważa się możliwość przekazania tego zadania do OPS. Poinformowała, że 
dodatkową osobę będzie starała się zatrudnić w ostatnim momencie. Tak długo jak 
się będzie mogło będzie zatrudniać w ramach środków pozyskanych z zewnątrz. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz także jest zdania, że takiego zatrudnienia 
należy dokonać w ostatnim momencie. Prosi, by ten temat  był podejmowany  
w kontakcie z Wójtem. 
Radny P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem dlaczego ten projekt jest przeznaczony 
tylko dla grupy 15 osobowej. 
K. Szustak poinformowała, ze wynika to z warunków konkursu. Wszystkie pozostałe 
zapisy także są zapisami odgórnymi. 
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Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały. 
Zastępca Przewodniczącego K. Olech zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty / 10 za, 2 wstrzymujące/. 
 
c/ 
 Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia zarządzenia Wójta Gminy Nr 
OG/114/08 z dnia 09 czerwca 2008 r. w sprawie czasowego zakazu 
wykorzystywania wody pitnej do podlewania roślin i zabiegów ochronnych 
/załącznik Nr 3 do protokołu. 
 
Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy. 
Zastępca Przewodniczącego K. Olech otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Radny P. Pałubicki zwrócił uwagę na brak opomiarowania zużywanej wody na te 
cele.  
Radni nie wnieśli więcej uwag do projektu uchwały. 
Zastępca Przewodniczącego K. Olech zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania projekt został przyjęty jednogłośnie /12 za/.  
 
d/ 
 
 Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika 
Gminnego Ośrodka Kultury w Dębnicy Kaszubskiej /załącznik Nr 4 do protokołu/. 
 
 Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Przewodniczący Rady 
Marian Adamowicz. 
Zastępca Przewodniczącego K. Olech otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
Zastępca Przewodniczącego K. Olech zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania projekt został jednogłośnie przyjęty /12 za/.  
 
e/ 
 Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji samorządowej instytucji 
kultury – Gminnego Ośrodka Kultury w Dębnicy Kaszubskiej /załącznik Nr 5 do 
protokołu/. 
 
 Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy. Poinformował, ze dzisiejszy projekt 
jest efektem spotkania zespołu w sprawie reorganizacji GOK, które odbyło się 
24.06.2008 r.  
Sekretarz Gminy zwróciła się z pytaniem, czy biblioteka ma być osobno, gdyż 
przedłożony projekt uchwały także likwiduje bibliotekę, która była w strukturach GOK. 
Stan prawny na dzień powołania GOK był inny i pozwalał na takie rozwiązanie. 
Radny P. Pałubicki uważa, że biblioteki powinny być przy szkołach. 
Radny B. Rębas zauważył, że przy szkołach nie może być bibliotek publicznych, 
mogą  być przy świetlicach. Uważa, że ten projekt nie jest ostateczny. Zostaje 
przedłożony z uwagi na uciekające terminy. W przypadku zgody będzie możliwość 
od 01 stycznia 2009 r. prowadzić działalność kulturalną w innych formach. Uważa, że 
nie wszystkie zadania z tego zakresu należy scedować Radom Sołeckim. 
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Sekretarz Gminy zwróciła uwagę na fakt, że Rady Sołeckie nie mogą zawierać 
stosunku pracy z pracownikami, takie uprawnienia mają Stowarzyszenia.   
Radny L. Młyński uważa, że jeżeli każde sołectwo otrzyma środki po 25 zł na 
jednego mieszkańca, to za otrzymaną kwotę będzie mogło zająć się organizacją 
kultury codziennej. 
T. Kozdroń-Kołacka – Radna Rady Powiatu zwróciła uwagę na fakt, że podjęcie 
przedłożonego projektu uchwały przyczyni się do upadku kultury na wsiach.  Uważa, 
że na terenie gminy nie ma Stowarzyszeń, które przejęły by te zadania. Przypuszcza, 
że żadne ze stowarzyszeń nie zatrudni pracownika, który prowadził by zajęcia 
codzienne z dziećmi i młodzieżą, a nikt nie będzie prowadził takich zajęć 
bezinteresownie w ramach swojego wolnego czasu.  Brak takich świetlic na terenie 
Gminy. Uważa, że należy szukać form współpracy pomiędzy istniejącymi placówkami 
a stowarzyszeniami w celu szerszego rozwoju kultury. Uważa, że scedowanie 
organizacji życia kulturalnego w poszczególnych sołectwach na stowarzyszenia 
spowoduje, że działalność kulturalna w tych miejscowościach będzie polegała na 
organizacji 2-3 festynów w okresie letnim. 
Radny B. Rębas zauważył, że jest to pierwsza sugestia i niekoniecznie jest ona 
słuszna. Wójt będzie w tej sprawie organizował spotkania i przeprowadzał 
konsultacje społeczne. Ma odbyć się jeszcze spotkanie z Radami Sołeckimi i 
członkami Forum. Uchwała nie musi być wykonana. 
Radna I. Tkaczyszyn zauważyła, że czarno widzi przydział środków na poszczególne 
sołectwa.  Jej zdaniem w roku 2009 na pewno będą, a później może zajść taka 
sytuacja, że będą potrzebne na realizację innych ważniejszych zadań i w ramach 
oszczędności zostaną zdjęte z realizacji tych zadań. 
Radny B. Rebas uważa, że po to jest rada by czuwała, by te środki w odpowiedniej 
wysokości trafiały do sołectw. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zauważył, że co raz więcej środków jest 
przeznaczanych na kulturę ale te środki są pochłaniane w 90% przez wynagrodzenie 
i pochodne. Na działalność czysto kulturalną przeznaczane są co raz to mniejsze 
środki.  Uważa, że nie ma potrzeby, by placówki były otwarte 8 godzin  i jest za 
zmiana sposobu zarządzania kulturą.  
Sekretarz Gminy zauważyła, że wszystkie decyzje dotyczące wynagrodzeń oraz 
pozostałych spraw związanych z funkcjonowaniem tej jednostki zapadały na 
posiedzeniach rady. Nic nie było robione bez uzgodnień. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zauważył, że nic nie jest to końca świata. 
Obecnie jeszcze na tym etapie nie można mówić o szczegółach. Rada ma na 
wypracowanie odpowiednich form działania pół roku czasu. 
Rada I. Tkaczyszyn uważa, że wszystko się zmienia, ludzie też. Walka z Panią 
Dyrektor trwa od dawna, nie jest to nowa sytuacja. Obawia się o środki na lata 
następne.  
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz stwierdził, ze nikt nie da gwarancji, co 
będzie w przyszłości. Ta uchwała może nie wejść w życie. Czas szybko mija, nowa 
rada także może to co my uchwalimy zakwestionować. 
Radny P. Pałubicki zauważył, ze ciężko podjąć decyzje w tej sprawie. Na obecnym 
etapie jest to ewentualny zamiar. Konieczne są konsultacje z mieszkańcami. Wie, że 
w każdej miejscowości przydały by się  środki na taką działalność. Zwrócił się także z 
pytaniem, co z pracownikami, co z działalnością w miejscowościach gdzie nie ma 
stowarzyszeń? Taki zamiar był także w stosunku do ZGK, a obecnie słyszał, że ma 
to ulec zmianie.  
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Przewodniczący rady Marian Adamowicz ponownie zwrócił uwagę na fakt, ze jest to 
zamiar. Nie zapadły żadne konkretne decyzje, będziemy się spotykać i zagadnienie 
bardzo dokładnie analizować. Pierwsze decyzje mogą zapaść na przełomie 
października/listopada tj. na etapie tworzenia budżetu.  
Radny L. Młyński zauważył, ze w chwili obecnej utrzymanie świetlicy kosztuje budżet 
19 tys. zł. Uważa, że można taniej. Zauważył, że Dyrektor GOK jest także za tym, by 
ten proces rozpocząć i zakończyć jak najszybciej. 
Więcej uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 
Zastępca Przewodniczącego K. Olech zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania projekt został przyjęty / 10 za, 1 przeciw, 1 
wstrzymujący/.    
 
Na tym protokoł zakończono. 
 
Protokołowała:                                                                                   Zast ępca Przewodniczącego 
Teresa Kozdroń-Kołacka                                                                              Rady Gminy  
                                                                                               /-/ Krzysztof Olech 

 


